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1 Friday, 13 November 2015 

2 ( 1 . 10 pm) 

3 THE INSPECTOR : Good afternoon . 

4 MS AL- QURNAWI : Good afternoon , Sir George . 

5 THE INSPECTOR: How are you? 

6 MS AL-QURNAWI : Can you see us? 

7 THE INSPECTOR : Yes , I can see you and now I can see 

8 Mr Zuboon. 

9 MS AL- QURNAWI: Here, myself, my colleague, so this is Souad 

10 Nasser (?), we are all tere in the room. 

11 THE INSPECTOR: Thank you, good . 

12 

13 

14 

Julia will now move away and Mr the 

interpreter , will sit next to me . You probably 

recognise him, Ms Al-Qurnawi , from the last occasions? 

15 MS AL-QURNAWI: Yes . Hello. 

16 THE INTERPRETER: Yes , hello . My name is 

17 -

18 MR MAHMOOD AL-AKHRASS ZUBOON (via video link , ln Iraq) 

19 

20 

(Interpreted) 

Questions by SIR GEORGE NEWMAN 

21 THE INSPECTOR: We will start now . 

22 

23 you? 

Is it Mr Zuboon , is that the right way to address 

2 4 A. Yes , that ' s fine, thank you . 

25 THE INSPECTOR: Good afternoon and thank you for doing what 

1 



1 you have done, making yourself available . 

2 A. Before we start, I ' m a lawyer, I would like to extend my 

3 

4 

5 

thanks and greetings to the judge for his efforts and 

for his efforts towards human rights and also to 

(inaudible) . 

6 THE INSPECTOR: Thank you . We have some ground we must 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

cover . But your recent interview with Ms Al-Qurnawi and 

the note that she sent to us has cut away through much 

of the detail . 

Okay? I think, as a lawyer you will well understand 

that my function is to find the facts . It is not my 

function to find anybody culpable in law . It is my job 

to find the facts , and once I have found them and 

reported them, it is for others to consider my 

conclusions of fact and to determine whatever they think 

should be the legal consequences of what I have found. 

All right? 

18 A. Understood. Ms Zeynip had explained that to me before . 

19 

20 

21 

22 

23 

2 4 

25 

THE INSPECTOR : Good . Can I attempt then to see where we 

are . Firstly, I think you accept that the army raided 

your home on the night of 5 November 2003 because they 

had received false information from an informant who had 

given information about weapons being present in your 

home. 

Am I right you accept that? 

2 



1 A. Naturally . The informer was the llllllllof the 

2 interpreter that came with the army that raided the 

3 house and he exaggeratec the information . 

4 THE INSPECTOR : Thank you . We will come to that in 

5 

6 

7 

8 

a minute . I thi nk I should now understand that the 

reason that the army were caused to come to your house 

on that night was because of the false information they 

had been given . Agreed? 

9 A. Agreed . Agreed . 

10 THE INSPECTOR : I think it is also now what you say, and you 

11 

12 

13 

14 A. 

accept , that the informant acted in this way so as to 

retaliate against you in connection with an ongoing feud 

you were having with the Al Bedany family . Right? 

It wasn ' t an ongoing dispute, it was on that day . 

15 THE INSPECTOR: So i t was a feud which had arisen on that 

16 day. Is that it? 

17 A. Correct --

18 THE INSPECTOR: Mr Zuboon , could we just slow it down a bit , 

19 

20 

I think the interpreter will wish to try and - - he has 

to interpret to me so we need to do it quite slowly . 

21 A. What hasn ' t been written in the papers is the following: 

22 

23 

24 

25 

There were some people who are weak in their 

personality, they are barbarians , who used to enter 

houses and shops . This is a person who came with 

another group of people and entered my office and they 

3 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

scattered the furniture and he took some furniture 

outside the offi ce . Anc he kept some furniture and he 

added some more furniture into my office . So some of my 

relatives went , including my brother, to my office . And 

they c lashed wi th t hem and they exchanged some punches . 

At 5 . 30 pm we were surpri sed with the a t tack on us . 

7 THE INTERPRETER : Sorry, I ~asn ' t sure what he meant . 

8 A. 5 . 30 we were attacked . 

9 THE INTERPRETER: And I wasn ' t sure what he meant by that . 

10 A. We were attacked by the people of that informer, they 

11 came and shot in the air and went . 

12 THE INSPECTOR: I need to ask you one or two questions about 

13 

14 

15 

that . You h ave mentioned your office . By t ha t, you are 

referring , are you , to your offices where you practise 

as a lawyer ? 

16 A. Yes. As a lawyer , yes . Basically the offi ces -- we 

17 

18 

weren't going to the offices . After the occupation 

there was no courts so ~e wer e not going to the o f fice . 

19 THE INSPECTOR : Thank you . The raid on your office, when 

20 

21 

22 

furniture was taken out and so forth , to which you have 

just referred, was on the day , or ln the course of the 

day , o f 5 November . Is that r i ght? 

23 A. Correct . 

2 4 THE INSPECTOR : It was earlier than the 5 . 30 time when they 

25 spr ayed your house with bullets from a veh i cle? 

4 



1 A. To my house at my ho~se . 

2 THE INSPECTOR: At your house? 

3 A. The house . 

4 THE INSPECTOR : So you were not present in the offices , or 

5 at the o f fices , that day , but your brot her was , was he ? 

6 A. My b r other a nd two of my relatives . 

7 MS AL- QURNAWI : I thin k we need to be quite clear about what 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

Mr Zuboon is saying here . At the time, which I just 

understand, just got to know this , lots of houses , 

offices because of what happened in the war , people 

didn ' t go to their offices or empty houses or whatever , 

some other peopl e took advantage of these empty places 

and they just broke and used them . So I think this is 

what happened with Mr Zuboon ' s office because he didn ' t 

go to h is office for , I think six , seven month s -- six 

months he didn ' t go -- yes , f or a long period he j ust 

deserted the office because of the security situation . 

Like many other people so they used to work from home or 

don ' t go to work . 

He was just told that some people broke into his 

office that day and his brother went to find out what 

was goi ng on. 

23 THE INSPECTOR: I see . Can I then correct my own thinking 

2 4 or understanding : your brother wasn ' t at the office? 

25 A. No he wasn' t . 

5 



1 THE INSPECTOR : But someone else phoned you that day , 

2 5 November . Is that r i ght? 

3 

4 

5 

A. Correct . I don ' t remember whether the call came to me 

or to my brother but we had a call that somebody broke 

i n to the office and they took out some f urniture. 

6 THE INSPECTOR : Thank you . But it was your brother, you 

7 

8 

9 

know , that day , as a result of that i n formation , who 

went to your offices anc saw what had happened . 

it? 

10 A. My brother and two - -

11 MS AL- QURNAWI : Just to be clear, the brother and 

Is that 

12 

13 

brother- in- law, the one who went to the offices is his 

only brother , not h is brother-i n-law, yes . 

14 THE INSPECTOR: Quite . 

15 A. My b r other a nd two others . 

16 THE INSPECTOR : And two others , but not Mr Salim. 

17 A. Mohammed wasn ' t there , co you mean the victim? No . 

18 THE INSPECTOR : So it was your brother and do you know who 

19 

20 A . 

the other people were who went with your brother? 

I don't remember t hat but family . 

21 THE INSPECTOR: It was your brother who then made contact 

22 with you . Is that r ight ? 

23 A. They said that -- retur~ the stuff into the office a nd 

2 4 we locked the office anc that ' s it . 

25 THE INSPECTOR : But Mr Zuboon was not there? 

6 



1 A. You mean me? After the event I went . To see what 

2 happened . 

3 THE INSPECTOR: Can we take make it plain, I would like to 

4 

5 

6 

7 

take it very slowly, stage by stage . Okay? 

Your brother plus two others went to your offices 

because of the i nformati on whi ch had been received . 

Yes? 

8 A. Yes . 

9 THE INSPECTOR: Your brother then made contact with you to 

10 report to you immediately what it was that had happened? 

11 A. Correct -- on the same day all my papers and my stuff in 

12 

13 

14 

the office . 

THE INSPECTOR : Yes . Because you heard that , you then went , 

that day , to the office . Is that right? 

15 A. Yes , to make sure that my papers and my stuff was still 

16 there . 

17 THE INSPECTOR : I understanc, I understand . 

18 

19 

20 

A . 

Then you saw your brother at the offices , d i d you? 

I don't remember , I may have seen him then . He was in 

the office . 

21 THE INSPECTOR : Did you believe , when you got to the offices 

22 

23 

and saw what had happened, that Khaled Al Bedany was the 

person responsible for what had happened? 

2 4 A. Yes , of course him . The person who was at the office 

25 was Al Bedany ' s cousin, who -- they saw Khaled 

7 



1 A1 Bedany ' s cousin at the office . 

2 THE INSPECTOR : It was then you realised, or you knew , that 

3 it was the Al Bedanys who had raided your offices? 

4 A . Yes . 

5 THE INSPECTOR: Had there been any disagreement between you 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

A. 

and the Al Bedanys whi ch e xplai ns why they had done that 

to you? 

I wasn ' t -- I wasn ' t targeted personally, me personally, 

just because the offices were unoccupied or locked, they 

were breaking into offices . 

THE INSPECTOR : I see . Is it when you are at the offices 

that you were threatened that they would attack you or 

retaliate against you on some other occasion, or l ater? 

A. Yes , exactly. They threatened my brother . They 

threatened my brother . They had a motorcycle , when he 

came to the motorcycle , he told my brother that I will 

know what I will do , that means a threat to retaliate . 

18 THE INSPECTOR : And did they threaten you? 

19 A . The last person to leave them was on the motorcycle . 

20 

21 

22 

Just before he left he said words in the colloquial , 

local colloquial language , which can be interpreted as a 

threat . 

23 THE INSPECTOR : Why did they continue to threaten you , do 

2 4 you believe? 

25 MS AL-QURNAWI : S i r George , sorry because I can hear maybe 

8 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

sometimes the dialect it was not a threat on Mr Zuboon 

personally, he said when he arrived at the scene that 

person who was the relative of Mr Bedany was kicked out 

of the office by Mr Zuboon ' s brother . He had 

a motorcycle and he left the place and while he was on 

his motorcycle he said like " wait , wait, I will get my 

own back", something like that . It was not directed at 

Mr Zuboon, at least that ' s the way I understand it from 

his description, listening to what he ' s saying, that ' s 

exactly what he just said. 

11 THE INTERPRETER: I agree, yes . He overheard the person 

12 

13 

telling his brother worcs to the effect that would be 

interpreted as a threat . 

14 A. One of the people who were with my brother punched this 

15 

16 

person in the face and they considered that as an 

assault so he made a threat . 

17 THE INSPECTOR : The person on the motorcycle, was he 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

a member of the Al Bedany family? 

A. Yes . The person who was on the motorcycle from the 

Al Bedany family, and that evening they held a tribal 

council to reconcile the situation and this person 

confessed or admi tted that he went into the offices and 

removed furniture from the office . 

2 4 THE INSPECTOR : Who had the tribal council meeting? 

25 A. Our Sheikh -- this was later . 

9 



1 MS AL- QURNAWI : Wanting to be clear we have done it 

2 because --

3 A. This was later, three months later . 

4 MS AL- QURNAWI : This was 5 Kovember and now we jump to 

5 events three months later . 

6 THE INSPECTOR : Okay . 

7 MS AL-QURNAWI : So these tribal things happened three months 

8 

9 

after 5 November . 

same day . 

They took three months , not on the 

10 THE INSPECTOR : Thank you, Ms Al - Qurnawi, we ' ll jump right 

11 

12 

13 

back then to 5 November . 

This man on the motorcycle was with others, was he , 

or was he on his own? 

14 A. He had two -- he had two with him but when I arrived 

15 

16 

there he was the last one there on his motorbike about 

to leave . 

17 THE INSPECTOR : The others had gone? 

18 A. They went before I left . 

19 THE INSPECTOR : Did you know the Al Bedany family at this 

20 

21 

time? Had you known them? 

A. Yes , I know them . He was famous 1n the political party. 

22 THE INSPECTOR: He was a supporter of the previous regime, 

23 he was a Ba ' ath party member ; is that it? 

2 4 A. Yes , yes . The party organisation was in the name of his 

25 father . 

10 



1 THE INSPECTOR : Was there , therefore, any ill will between 

2 you and the Al Bedany family on the basis of politics? 

3 A. No. 

4 THE INSPECTOR: You had no c i fficulty with him because -- or 

5 

6 

7 

8 

the family -- because t~ey were Ba 'ath party s upporter s? 

A. No. I don ' t know but h i s father was i n the Ba ' ath party 

before the regime went cown basically and after the 

regime had gone then his uncle was killed . 

9 MS AL- QURNAWI : He was a Ba ' ath supporter and a well known 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

member of the Ba ' ath party, like I mean probably if you 

speak to half the people in Basra they will know who was 

a member of this party and what their positions were . 

But it was public knowledge, everybody knows who they 

are and where they were . So at least from that point of 

v iew he k nows abou t his f amily and his brother -- father 

and uncl e . 

17 THE INSPECTOR: The reason I have asked you about this 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

2 4 

25 

possible politi cal background i s because i n your 

statement you refer to the situation which developed 

after the tragic shooting of your brother- in- law . Where 

you refer in your statement to the antagonism that 

developed with Moh ammed Salim ' s f ami ly aga i ns t you 

because they thought that you were possibly a Ba ' ath 

party supporter and that that had in some way 

contributed to Mr Sal i m being killed . 

11 



1 Do you remember saying that in your statement? 

2 MS AL- QURNAWI : Sorry, Sir George , do you mind repeating 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

this? Are you saying -- he ' s asking me , he ' s not clear 

about your question -- is that because of political 

reasons t hey attacked Mr Salim, because he was well 

known f or his political support of the Ba ' ath party, is 

that what you are saying? 

THE INSPECTOR: No I am not, Ms Al - Qurnawi . I'm trying to 

draw various things together which I have seen , which 

I need to --

Have you got the Engl ish version , or if better the 

Arabic version, of the statement in February 2013 , 

Ms Al - Qurnawi? 

MS AL- QURNAWI : I have 18 November 2013 . I don ' t have 

Arabic , t here ' s just Engl ish . 

16 THE INSPECTOR: Well then I can explain to you , 

17 Ms Al - Qurnawi . 

18 MS AL-QURNAWI: Sorry , ~s it the 18 Febr uary 2013 statement? 

19 

20 

That report? I have it here in front of me , the 

English . 

21 THE INSPECTOR: Yes . Paragraph 41 . 

22 MS AL-QURNAWI: Okay, 41 . 

23 THE INSPECTOR: Would you like to read that to your yourself 

2 4 

25 

~n the English? 

When you have read it, let me know you have read it , 

12 



1 

2 

3 

Ms A1 - Qurnawi , and I will ask to translate 

the English into Arabi c for Mr Zuboon . Al l right? 

Okay? 

4 MS AL- QURNAWI : Okay . 

5 (Interpreter t ranslates) 

6 THE INSPECTOR : That ' s al l you need . 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A. 

THE 

I repeat the same things I said . Same thin g I said . 

Before the inci dent when they raided my home , I used to 

feel that I was a respected person but when the English 

raided my home others , they started to feel - - dislike 

from others because some peopl e , according to the 

rumours I ' ve heard from people, that the British forces 

raided this person , or this lawyer , this could be 

because of relationship with the previous regime . And 

Moh ammed ' s family believed, or they imagined, that I was 

the cause of the i ncident . That I was the cause o f 

their son ' s death . The evidence of this -- so I went 

with my f amily , with my tribe, and we went to Mohammed ' s 

family or tribe a n d I conducted the tribal rituals 

follow in the area . 

Because their son died in my home . 

INSPECTOR : Yes . All r i ght . I wanted t o explain to you 

why I was asking you as to whether there was any ill 

will between you and the Al Bedanys because of any 

Ba ' ath party lSSUe . Nov; you have explained, and we can 

13 



1 move on . Okay? 

2 A. Before we move on, he wants to explain that when there 's 

3 abandoned homes or abanconed offices . 

4 MS AL- QURNAWI : What he is saying, Al Bedany comes from 

5 

6 

7 

8 

a ver y p oor a r ea o r background and therefore they took 

advantage of the l awlessness o f the country a nd the town 

and they u sed to break into offices a nd empty houses and 

empty places, that ' s the point he was making . 

9 THE INSPECTOR : I understanc . You are describing a very 

10 lawless position in Basra at this time . 

11 A. Al most that . Al most . Kot lawl essness , but it was l ike 

12 anarchy . 

13 THE INSPECTOR: Anarch y , fair enough . Did t he men who wen t 

14 

15 

16 

to your offices a n d encountered your brother and the 

others have guns with them when they were at the 

o ffices? 

17 A. My brother was an officer in one of the police stations . 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

He was an a1r o fficer before then , he became a police 

officer after the -- when I heard from my brother that 

one of the police officers , who he doesn ' t know, in 

attempting to settle between the people who came to the 

o f fice and my brothers , the person who was on the 

motorcycle , what I h ave heard , he shot a shot in the air 

to separate people , to settle the dispute . To stop the 

assault o n my brother or the office . The Al Bedany 

14 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

family believed that this person is a relative of mine 

so they came to retaliate on that evening . It was 

Ramadan and breaking the fast about 5 . 30/6 o ' clock . 

THE INSPECTOR : I wil l come to that in a minute . 

at the offices . 

I am still 

A. 

THE 

A . 

THE 

A. 

The police were called to the offices . 

right? 

Is that 

I don't remember . I came late, I saw the man on the 

motorcycl e , a man on -- when I arrived, I heard some 

threatening words and he got his on motorbike and left . 

INSPECTOR: Who shot the gun i nto the air? 

This was a police officer . 

INSPECTOR : Where was he? 

I don't know , he was maybe in the street , I don ' t know . 

15 THE INSPECTOR : But there was a police officer then i n the 

16 

17 

18 

19 

20 

vicinity of the offices? 

A. Yes , in the vicinity of the office . In the vicinity . 

For this reason we considered t his as a smal l i n c ide n t 

and we didn ' t report it . 

THE INTERPRETER : I think he said we didn ' t report it . 

21 THE INSPECTOR: Didn ' t report it , lS that right , 

22 Ms Al - Qurnawi? 

23 MS AL- QURNAWI: Yes . 

2 4 A. Well we didn ' t report it but they believed that the 

25 person who shot the shot in the a ir was one of our 

15 



1 people . 

2 THE INSPECTOR: Right . 

3 MS AL- QURNAWI: So just let me recap on this item to be 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

2 4 

clear, including myself . It's : there was this fight, if 

you want to call it fight , between the people who broke 

into his offices , Mr Zuboon's office. Mr Zuboon ' s 

brother and the two guys who were with him. Mr Zuboon 

was not there at the time and according to Mr Zuboon, if 

I understood what he just said, there was a policeman in 

the area, he was guarding somebody somewhere in the 

vicinity, so these guys sort of fighting -- so he shot 

a bullet just to separate them . To stop this . And what 

he said, they did not report the breaking into the 

office incident to the police . This is because they 

consider it just a simple thing and they thought it 

would go away , this guy broke , this guy picked them up , 

locked the office . But it seems the guy thought that 

the guard on the motorcycle that shot was part of 

Mr Zuboon's family and therefore came back to seek 

revenge that evening around 5 . 30, when they drove by and 

shot at Mr Zuboon ' s house . 

THE INSPECTOR: Thank you . I was going to say this but I ' ll 

ask it as a question. Did you go home to your house 

after you had been at the offices? 

25 A. Yes. 

16 



1 THE INSPECTOR : It ' s a long time ago now, but you have 

2 

3 

4 

already told us that at about 5 . 30 there was an attack 

on your home . How long roughly do you think you had 

been at home before that attack? 

5 A. I came back at l uncht i me , or mi dday . 

6 THE INSPECTOR : I see . 

7 A. At 5 . 30 , the incident occurred . 

8 THE INSPECTOR : So the office incident took place in the 

9 morning? 

10 A. Around midday . 

11 THE INSPECTOR : Okay . 

12 MS AL- QURNAWI : Afternoon . 

13 THE INSPECTOR : Okay . You have said in your recent account 

14 

15 

16 

that you and your brother felt there was a need to 

protect your home and yourself . And that your brother 

offered to give you , or bring to you , a gun . 

17 A. A rifle . 

18 THE INSPECTOR : A r ifle . Correct? 

19 A. When we heard the threatening words that came from the 

20 

21 

Al Bedany family, one had to take precautions . The 

rifle came after the incident with the Al Bedanys . 

22 THE INSPECTOR : Yes . But the rifle came to your house from 

23 your brother before the army came to your house . 

2 4 A. It had no magazine in it . 

25 THE INSPECTOR : No , I ' ll come to that as necessary . But I ' m 

17 



1 

2 

3 

4 

right, am I , in understanding that what you say to me is 

that your brother brought the gun , or gave you the gun , 

and that you had that g~n in your house before the army 

raided? 

5 A. Yes . 

6 THE INSPECTOR : The purpose that you had in having the gun 

7 

8 

9 A. 

was to help you protect yourself , and your family , from 

any possible raid from the Al Bedanys . 

In fear of the Al Bedany family coming back at us again . 

10 THE INSPECTOR : Exactly . You also had in your house a rifle 

11 

12 A. 

of your own . 

I have a licence for one . 

13 THE INSPECTOR : Don ' t worry . But you had a rifle of your 

14 

15 

16 

17 

18 

own in your house on 5 Kovember 2003 . Your brother 

offered you , or you accepted, your brother ' s rifle l n 

order to give you , if it could be done , greater 

protection? 

A. Yes. The rifle didn ' t have a magazine ln it . 

19 THE INSPECTOR : No . But if it did have a magazine, it would 

20 

21 

22 

23 

A. 

provide you with greater protection . 

I called somebody to obtain a magazine , he didn ' t have 

one and he sai d I will provide you one two or three days 

later . 

24 THE INSPECTOR : You called him before the Al Bedanys drove 

25 by and shot at your house? 

18 



1 A. No, this was afterwards . Basically after the incident 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

when they drove by and shot at the house , the police 

were called and everybocy knew, we had tribal meetings, 

and then my brother saic here is a rifle , you should 

keep that , but i t doesn ' t have a magazine in it and 

I called to f i nd a magazine later . 

THE INSPECTOR : Fine, thank you . So , rewind . When you left 

the offices and went home that afternoon, I understand 

you to be saying that you believed there was a risk that 

the Al Bedanys might retaliate by some sort of violence 

against your property . 

A. No, I didn ' t believe that . I simply believed that they 

threatened but I didn ' t believe to be that violent or 

that hard . 

15 THE INSPECTOR: Did you not think there was a risk at all 

16 

17 

18 

19 

A. 

that they might come to your property and retaliate? 

I didn ' t believe it would be that hard . I believed that 

they might come and knock on the door but not as violent 

as that . 

20 THE INSPECTOR : What did you believe they might do when they 

21 came and knocked on the door? 

22 A. Maybe they would punish me or beat me up , but not that 

23 violent . 

2 4 THE INSPECTOR : So maybe they would beat you up? 

25 A. Yes , possible . 

19 



1 THE INSPECTOR : In order to protect yourself against 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

a possible beating up , am I right that it was , you 

thought , sensible that you could protect yourself by 

having a weapon in the touse? 

A. That was the belief . I had developed that belief 

developed after they attacked the house , I believed that 

they might come back again . 

THE INSPECTOR: Right . I ' m sorry to take so much time but 

I need to follow the detail almost minute by minute . 

Okay? 

11 A. Yes . 

12 THE INSPECTOR: We will now move forward to the time in the 

13 

14 

15 

afternoon , whi ch I thi nk was 5 . 30 , when the Al Bedanys 

did return to your property, your home . Did return and 

come to you . 

16 A. They came on ly once . 

17 THE INSPECTOR : Yes , at 5 . 30 ? 

18 A. 5 . 30 . 

19 THE INSPECTOR : Yes . That is what I ' m referring to . Were 

20 you inside your house when that happened? 

21 A. Yes . 

22 THE INSPECTOR: Who else was ln your house at that t i me? 

23 A. Myself and my wife . 

2 4 THE INSPECTOR : Can you remember now what you were doing 

25 when the Al Bedanys came by? 

20 



1 A. After breaking the fast , having tea , things like that . 

2 THE INSPECTOR : And what die you hear from inside the house? 

3 A. Very heavy shooting, firing . 

4 THE INSPECTOR : Could you tell where their firing was 

5 targeted? 

6 A. There was the effect on the house . It ' s still there , 

7 the effect of the shooting . 

8 THE INSPECTOR : What did you do when you realised there was 

9 shooting at your house? 

10 A. I called the police . 

11 THE INSPECTOR : Yes . You called the police . And then? 

12 A. Police arrived . I told them about the effect of the 

13 

14 

shooting on the house , the bullet holes . And they found 

the empty cartridges on the ground . The empty 

15 cartri dges , the used cartridges . 

16 THE INSPECTOR : How l ong die it take for the police to 

17 arrive? 

18 A. Not more than 15-30 min~tes . 

19 THE INSPECTOR : What did you do while you were waiting for 

20 the police to come? 

21 A. I was just waiting for the police inside the house and 

22 outside the house . 

23 THE INSPECTOR : Did you go outside the house? 

24 A. I was afraid that they ~ere still around in the area . 

25 THE INSPECTOR : So you didn ' t go outside the house? 

21 



1 A. When the police -- I remember I went up to the roof and 

2 I saw the car that made the firing . 

3 THE INSPECTOR : That is what I wanted to ask you about . 

4 A . At the end of the street, far away . 

5 THE INSPECTOR: When the shooting of the building took 

6 

7 

place , how long -- was it a matter of half a minute , 

a minute or what? 

8 A. I saw the car at about 400 metres away, or 500 metres 

9 away, it ' s the time for the car to travel that far . 

10 THE INSPECTOR : You had to go upstairs to see the car? 

11 A. Yes . 

12 THE INSPECTOR: When you get to the top of the stairs , is it 

13 a balcony or is it an i~terior part of a house? 

14 A. A balcony about a metre wide . 

15 THE INSPECTOR: When you get to the top of the stairs --

16 

17 

I have seen a plan -- ttere i s some flooring and there 

is a balcony immediately there . Is that it? 

18 A. Yes. 

19 THE INSPECTOR : You went up the stairs while the shooting 

20 was taking place? 

21 A. No. 

22 THE INSPECTOR: No? 

23 THE INTERPRETER : He just said no . 

2 4 THE INSPECTOR : No? You waited for the shooting to stop? 

25 A. Yes. 

22 



1 THE INSPECTOR : Then you went up the stairs and looked out 

2 over the balcony? Yes? 

3 A. Yes . 

4 THE INSPECTOR: You looked and you could see a car , which 

5 

6 

was dri v ing away from your home , and you recognised the 

occupants of the car ? 

7 A. No. After the incident and I heard from people that 

8 they were the Al Bedanys . 

9 THE INSPECTOR : So you saw the car being driven away but you 

10 

11 

12 

13 

14 

A. 

didn ' t at that time kno~ that it was the Al Bedanys? 

I was sure that it was the Al Bedanys because they had 

previousl y threatened us . 

THE INSPECTOR: Yes . You were sure that it was but you 

hadn ' t been able to ide~tify them by seeing them? 

15 A. Later the head o f t he family, or the head of the tri be , 

16 

17 

18 

the Shei kh , he came to me to my house to express sorry, 

or regret , to express regret about the incident and he 

took i t upon h i mself to calm down the situation. 

19 THE INSPECTOR : Right . 

20 

21 

A . It was two hours -- or three hours after the incident 

that this man came to us . 

22 THE INSPECTOR : Yes . 

23 A. An elderly person . 

24 THE INSPECTOR : Thank you . You came down from the balcony 

25 and did you d i scuss what you had seen and what you 

23 



1 believed with your wife? 

2 A. Yes . My wife was screaming and -- screaming basically . 

3 THE INSPECTOR : Your wife was , I ' m sure , very upset and very 

4 afraid . 

5 A. Yes . 

6 THE INSPECTOR : Is it t hen t hat you made contact with your 

7 

8 A. 

brother? 

I contacted my brother and my other brother . 

9 THE INSPECTOR : Two brothers . And the police? 

10 A. Yes . 

11 THE INSPECTOR: Di d the brother who had the gun , you say 

12 

13 

without the magazine , i s it then, after you have talked 

to h im, t h at he comes round to your house with the gun ? 

14 A. He had the gun . He came -- when he initially came 

15 

16 

17 

i nitially my brother dicn ' t have the rifle . He told me 

then that one gun i n the house is not enough a nd I have 

a gun , and he brought it later . 

18 THE INSPECTOR : How much later? 

19 A . After things calmed down and the man came and visited to 

20 

21 

22 

calm things down . He went -- in order not for the 

incident to be repeated he brought me the gun -- the 

r i fle . 

23 THE INSPECTOR: The brother brought? 

2 4 A. About three hours after the incident . 

25 THE INSPECTOR : Okay . That ' s fine . The gen t leman who came 

24 



1 from the council was able to talk to you and your wife? 

2 A. Yes , discussed wi th me and my wife and one of my 

3 brothers was there also . 

4 THE INSPECTOR : When the man who came to discuss things and 

5 

6 

7 

calm thi ngs down , did you tel l him that you believed 

that i t was the Al Bedanys who had sprayed t he bullets 

at your house? 

8 A. Yes, he is their uncle . He told me that " I am his 

9 uncle~ . 

10 THE INSPECTOR : That who is his uncle? 

11 A. The uncle of Khaled Al Eedany . 

12 THE INSPECTOR: He said he is the uncle of Khaled Al Bedany? 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

A. Yes. He told me t h at he is the uncle of Khaled 

Al Bedany and this person is careless and we were able 

to cal m t he matter down . 

And he ta l ked about Khaled Al Bedan y , that this is 

a careless person , irresponsible, we can calm the matter 

down. I felt that this person was ashamed of Khaled ' s 

behaviour . 

THE INSPECTOR : Yes . But you were still , as I believe you 

have told me , you still had some fear that he might 

re turn? 

23 A. Gi ven the heavy firing on the house , and this person is 

2 4 

25 

careless , that he might come back again . 

THE INSPECTOR : I under stand . Did you know by then where 

25 



1 the Al Bedanys lived? 

2 A. Yes , I know . 

3 THE INSPECTOR : How did you learn that? 

4 A. I told you h i s father was a well known person in the 

5 party and he had his own branch in the party . 

6 THE INSPECTOR: So you knew where the Al Bedanys lived? 

7 A. Yes . I know where their house is . 

8 THE INSPECTOR : This was frightening for your wife? 

9 A. Naturally. 

10 THE INSPECTOR : And it was frightening , was it, for you? 

11 A. Of course , that ' s a natural thing , someone attacking my 

12 

13 

home . 

THE INSPECTOR: Yes . It is a very serious piece of conduct . 

14 A. I ' ve not had this sort of thing before, I'm a peaceful 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

person . And I wasn ' t supporting the previ ous regime. 

THE INSPECTOR: Sorry? 

THE INTERPRETER: I think he said I wasn ' t a supporter of 

the previous regime. 

THE INSPECTOR : Was not a supporter? 

A. Yes . 

21 THE INSPECTOR : Then the uncle of Khaled Al Bedany left --

22 A. Yes. 

23 THE INSPECTOR : -- and the police --

2 4 A. The person said " I am his uncle", of Khaled Al Bedany . 

25 THE INSPECTOR: And he left? 
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1 A. Yes . 

2 THE INSPECTOR: And the police came? 

3 A. No, the police came about quarter of an hour after the 

4 event , or maybe half an hour after the event . 

5 THE INSPECTOR : Did you make a written 

6 A. They made t heir i nvesti gation and left, then I was able 

7 to leave . 

8 THE INSPECTOR: Did you make a statement to the police at 

9 your home? 

10 A. Yes . 

11 THE INSPECTOR: Was that a ~ritten statement? 

12 A. Of course . 

13 THE INSPECTOR: Do you know whether you have a copy o f t hat 

14 

15 

statement or whether that written statement to the 

police may still be available? 

16 A. Before we made this call I was talking to the colleague 

17 

18 

here about going to the police station to get the 

papers . 

19 THE INSPECTOR : Could you do that , please? 

20 A. Yes . 

21 

22 

23 

2 4 

25 

MS AL- QURNAWI : Yes . I discussed this earlier with 

Mr Zuboon about discussing how we can get hold of the 

copies of the incident, going to the police station, 

because you know the matter was flagged from 2006 and 

they promised to help us and to see how we can get hold 
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1 of these papers . 

2 THE INSPECTOR: Thank you . At what time was it that -- or 

3 

4 

5 

6 

how long after this event at 5 . 30 , and the police and 

your brother coming, bri nging the gun ; how long after 

a l l that did you have your contact with Mr Salim which 

led to h im 

7 MS AL- QURNAWI : Sorry, they used the first name but --

8 THE INSPECTOR : Mohammed . 

9 A . My sister was one of the people who heard about the 

10 

11 

12 

13 

incident and her home was not far , was close by . 

I don't remember whether that was an hour or more later 

after the incident , he came to find out what happened, 

basically. 

14 THE INSPECTOR : He carne round to see what had happened? 

15 A. Like any per son, to come to see what happened. 

16 

17 

THE INSPECTOR: Yes . Wou l d I be r i ght to understand that 

when he arrived at some stage your nephew arrived? 

18 A. Yes . 

19 THE INSPECTOR : How old was your nephew then? 

20 A . When my nephew came , he was a young man, he came at my 

21 request after my call . 

22 THE INSPECTOR: Why did you request that he come? 

23 

2 4 

25 

A. In order not to -- in case the door , get a knock on the 

door again or in case there was another attack on my 

home. 
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1 THE INSPECTOR : In case there was another attack? 

2 A. Yes . 

3 THE INSPECTOR : So we have the evening then continuing, with 

4 

5 A. 

you eat i ng and having your fruits and so forth . 

It was 11.30 pm . 

6 THE INSPECTOR : Yes . At 11 . 30, it was the army who arri ved . 

7 A. No - - at 11 . 30 the army came . 

8 

9 

10 

11 

THE INSPECTOR : Yes . But in the period of time that you 

were there with Mohammec, your nephew and your wife , you 

were expecting, or realised, that there was the 

possibility that the Al Bedanys might return . 

12 A . Yes . We believed that . 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

THE 

A. 

THE 

INSPECTOR : 

stay? 

No , he l eft 

INSPECTOR : 

had tried to 

succeeded. 

But your brother , 

because he has his 

After he hac been , 

obtain a magazine 

as I understand it , didn ' t 

family . And he left . 

and you had the gun, you 

for it but you had not 

19 A . On the same evening, on the phone , I tried to obtain 

20 a magazine . 

21 THE INSPECTOR : Yes . At 11 . 30 , there was an enormous crash 

22 or no i se at your gates . Yes? 

23 A. The external metal door , yes . 

2 4 THE INSPECTOR : Yes , the external gates to the courtyard . 

25 Correct? 
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1 A. Yes . 

2 THE INSPECTOR: I would expect that you immediately thought 

3 

4 

5 

A . 

that the Al Bedanys had returned . 

I didn ' t have to -- time to think, between the noise at 

the gate and thei r arri val was about six second . 

6 THE INSPECTOR : Are you tel l i ng me that it d i dn ' t occur to 

7 

8 

9 A . 

you that this was possibly the Al Bedanys who had 

returned? 

I didn ' t have anything else but thinking this way . 

10 THE INSPECTOR : You did think? 

11 A. That was the topic of the conversation that we were 

12 having before they came . 

13 THE INSPECTOR : Yes . And when the crash was heard, what 

14 

15 

I was suggesting was that you must have thought the 

Al Bedanys are back . 

16 A. Yes . 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

THE INSPECTOR : Yes . You must have thought that if you were 

A. 

going to protect yoursel f aga i nst the Al Bedanys , there 

was a need for you to use whatever weapons you had to 

protect yourself . 

I didn ' t have a chance . I didn ' t have enough time to 

think r or a chance to thi nk . It was not even five 

seconds when the first soldier arrived . 

2 4 THE INTERPRETER : I think he said . 

25 MS AL-QURNAWI : Sorry there is something more important 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

A . 

before he said . He saic : the sound of the crashing of 

the gate came to him as an explosive , like a bomb . 

That ' s the sound which they thought that they heard. 

It was a loud noise . And it was strange to have this 

l oud noise. They appeared as if they have struck at t he 

external metal gate and the wooden door at t he same 

time . 

8 THE INSPECTOR: All right . But what I ' m concerned to follow 

9 

10 

11 

12 

13 

is you must tell me whether I am wrong if I was to infer 

that you thought that what was happening , putting aside 

the detail , that what was happening was you were being 

attacked again by the Al Bedanys . 

A. Yes . That ' s correct , yes . 

14 THE INSPECTOR : Thank you . As I understand your account , 

15 

16 

Moh ammed, when the eras~ and the noise occurr ed to the 

outside gates , wen t up the stai rs . Correct? 

17 A. First Ahmed went first . 

18 THE INSPECTOR : First your nephew went up the stairs ? 

19 A. First . Yes , first . 

20 THE INSPECTOR : Then Mohammed? 

21 A. Mohammed wanted to find out what happened . 

THE INSPECTOR: Yes . They ~ent up the stairs , am I r i ght , 22 

23 I would guess , because 

2 4 A. Yes. 

25 THE INSPECTOR : -- they would be able to see from the 
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1 balcony what was happening? 

2 A. What I should from Mohammed at that time he wanted to 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

know what ' s happening . But Ahmed went upstairs before 

Mohammed . Without talking to him, I didn ' t have the 

chan ce to talk to him . When Mohammed left me a nd went 

upsta i rs he sai d I want to find out what ' s happening. 

THE INSPECTOR : Yes . In orcer to find out what was 

happening he could look to see what was happening from 

the balcony . 

10 A. He only went up four or five steps and then the British 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

came in . 

THE INSPECTOR: Yes . Please just concentrate on my 

quest i on, if you will . 

The purpose in going up the stairs , in order to see 

what was h appeni ng , was to see what was happeni n g f rom 

the bal con y . Other wise , there ' s no point i n going 

upstairs , unless you can see what ' s happening from 

i nside the house upstairs . Do you understand? 

A . Yes . He said I ' m going up to see what ' s happening, then 

he was up four or five steps and then the British came 

ln. 

THE INSPECTOR : I under stanc . I 'm coming to that . But 

Ahmed was already up there? 

2 4 A. Yes. 

25 THE INSPECTOR : And at the t op of t he stairs, as 
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1 I understand it , your rifle was on the floor . 

2 A. When I had my rifle -- when I took the rifle upstairs 

3 

4 

after I heard the noise and I went myself upstairs and 

I left i t upstairs . 

5 THE INSPECTOR : Wh i ch noise? 

6 THE INTERPRETER : Previousl y . 

7 THE INSPECTOR : The noise from the Al Bedanys at 5 . 30? 

8 A. Yes, 5 . 30 , the rifle remained up there . 

9 THE INSPECTOR : I understanc . So the gun was upstairs on 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

the floor because you had left it there after the 

Al Bedanys because that was a good place for it to be in 

case they came back, where you would be able to see what 

was happening i f they did come back and have your g un 

for you to protect yourself and show retaliation to the 

Al Bedanys. 

Is that right? 

17 A. When the Al Bedanys opened fire , I took the rifle in my 

18 

19 

hand I took the rifle 1n my hand -- and then I saw 

the car had gone away , then I came back . 

20 THE INSPECTOR : And left the rifle up there . 

21 A. And left it there. At the top of the stairs on the 

22 second fl oor , I left the rifle, yes . 

23 THE INSPECTOR : So that if there was another incident , that 

24 was a good place to have it . 

25 A. And to have a s i ngle r ifle you cannot face the sort of 
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1 barbarism that occurred . 

2 THE INSPECTOR: No , I ' m talking about your preparations for 

3 what might occur, not what occurred . 

4 A . With the long period between 5 . 30 and 11 . 30 , and we 

5 heard the noise, then I went upstairs 

6 THE INTERPRETER: Or somebocy went upstairs. 

7 THE INSPECTOR : Not him? 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

A. 

THE 

A . 

No , not him. I didn ' t I-_ ave the chance to go upstairs, 

didn ' t have the opportunity . 

INSPECTOR : Did Ahmed, lhhen he got to the top of the 

stairs , pick up your gun? 

All this happened in seconds . Ahmed - - what 

I understood from Ahmed on the following day , that 

before he picked up the rifle he heard the shot that hit 

Mohammed . He told me the following day, after the 

incident, " if I used the rifle the British would have 

killed me ." He said "if I had picked up the rifle -­

basically I d id not see him pick up the rifle myself 

because the stairs turn around and go up another flight 

of stairs but he told me the next day if " I had picked 

up the rifle the British would have killed me. " 

22 THE INSPECTOR: So did he tell you the next day that he 

23 didn ' t pick up the rifle? 

24 A. He said " I didn ' t pick up the rifle, thank God I didn ' t 

25 because the British would have killed me ". 
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1 THE INSPECTOR : When the British came in through the front 

2 door , did you hear any shots from inside your house? 

3 A. No, never . Not at all . Not at all . 

4 THE INSPECTOR : When the first sol dier came towards the 

5 

6 

stairs, lS it r i g h t that Ahmed and Mohammed were on the 

stair s? 

7 A. Mohammed was coming down -- he had returned, he was on 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

the second step . 

THE INSPECTOR : Fine . So he was on the stairs, on the 

second step . 

A. Yes . He was coming down . He was coming down . He went 

up four or five steps , he saw the British and then he 

came back down . On the second step he was h i t i n h is 

abdomen by a bullet. 

15 THE INSPECTOR : I know that . 

16 A. Evidence of this that I didn ' t have a chance t o get up. 

17 THE INSPECTOR : At the time that Ahmed and Mohammed went up 

18 the stairs , your b r other ' s rifle was lying at the bottom 

19 

20 A . 

of the stairs . Is that right? 

It was under the stairs . 

21 MS AL- QURNAWI : Under the stairs . 

22 THE INSPECTOR : What does t~at mean? 

23 MS AL- QURNAWI: There is a space under the stairs . There ' s 

2 4 

25 A. 

always a space under the stairs . 

I n the space under the stairs . It was an o l d rifle , not 
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1 a modern rifle, and we kept it under the stairs . 

2 THE INSPECTOR: But it had only come within hours . 

3 

4 

A. Yes, a few hours . Two and a half hours/three hours, 

something like that . 

5 THE INSPECTOR: It ' s not a ~uestion of keeping it under the 

6 stairs . It ' s a question of it having been put there. 

7 A. Because it didn ' t have a magazine , there was no point of 

8 it to keep it in the house . 

9 THE INSPECTOR : But it was in the house . 

10 A. It was in the house, yes . 

11 THE INSPECTOR: Had you saic to Mohammed that the gun which 

12 

13 

14 

15 

A. 

was near the stairs did not have any magazine? 

It didn ' t have a magazine. 

THE INTERPRETER : I said : did you tell Mohammed but I didn ' t 

get an answer . 

16 THE INSPECTOR: Did you tell Mohammed it did not have 

17 a magazine? 

18 A. He knows that i t didn ' t have --because I asked h im if 

19 he could obtain a magazine and he said no . 

20 MS AL- QURNAWI : Sorry because he asked Mohammed himself 

21 

22 

23 

could you please arrange for a magazine . Mohammed said 

no he couldn ' t arrange f or it , therefore Mohammed knew 

it had no magazine . 

24 THE INSPECTOR : That was said after Mohammed arrived? 

25 A. Yes , after he arrived . I asked him and he said he could 
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1 arrange for it . 

2 THE INSPECTOR: Did you explain that the gun upstairs had 

3 

4 

5 

A . 

a magazine? 

I don ' t remember . Whether I told him or not , I don ' t 

remember . 

6 THE INSPECTOR : It would have made sense , since you were 

7 

8 

9 

afraid of the possibility of being attacked, for 

Mohammed and Ahmed to know where there was a gun which 

had a magazine . That i s right, isn ' t it? 

10 A. Yes , that ' s right but I don ' t remember . Ahmed knows - -

11 

12 

knew . I called them to come to protect me . 

THE INSPECTOR: " I called Ahmed to come to protect me . " 

13 A. Yes , so he knows . 

14 THE INSPECTOR : So he knows there ' s a gun upstairs which has 

15 

16 

got a magazine? 

A. Yes . He knew . He knew . 

17 MS AL- QURNAWI : He ' s saying the reason that Ahmed knew about 

18 

19 

20 

21 

22 

the magazine and the gun upstai rs i s because he called 

upon Ahmed to come and to protect him . While Mohammed 

didn ' t come for the same reason, he just came to just 

check everything with him is fine after they heard about 

the incident . 

23 THE INSPECTOR : I follow . So Ahmed knew the gun was 

2 4 

25 

upstairs with a magazine and he knew that you wanted him 

to protect h im by using the gun . Correct? 
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1 A. Correct . Not as far as Mohammed was concerned . 

2 THE INSPECTOR: Not so far as Mohammed , I understand what 

3 

4 

5 

6 

7 

you ' re saying . But would you have not expected, if 

Ahmed was going to protect you , by using a gun with 

a magazine , that when he went up to the top of the 

stair s where that gun was , he would pick i t up in order 

to protect you . 

8 A. Yes . Basically to protect me you would expect -- what 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

we expected woul d be natural . If there was an attack it 

would be by knocking on the door or shooting on the 

building but not this v i olent explosion that blew up the 

front metal gate, which was a steel gate , and this 

e xplosi on t h at was hearc in a ll the area . We didn ' t 

expect that big explosion . 

15 THE INSPECTOR : No . 

16 MS AL-QURNAWI: What he ' s saying here , so he' s clear exactly 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

what he just said, because he said the reason that he 

did not pick up the gun , because it ' s not shooting o r 

anything that he could answer back . They thought i t was 

a bomb because it was not just shoot the house , shoot 

the whole area , so there was -- that ' s the reason, 

accordi ng to Mr Zuboon, why . About the gun , wh y he did 

not pick up the gun. 

2 4 THE INSPECTOR : He doesn ' t know whether Ahmed picked up the 

25 gun or not t hat evening . 
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1 A. I didn ' t know until the following day . Because then 

2 

3 

4 

they handcuffed us and took us outside. I knew the 

following day . I didn't know from Ahmed on the same 

night . 

5 THE INSPECTOR: No . 

6 A. Because the Briti sh had handcuffed us and they separated 

7 us. 

8 THE INSPECTOR: Yes . 

9 A. And they put our faces towards the wall and they took us 

10 outside the house . 

11 THE INSPECTOR: Yes . 

12 A. And they searched the house . 

13 THE INSPECTOR : Yes . 

14 A. When they found out that we had been attacked by firing , 

15 

16 

17 

18 

19 

they took us back into the house , after they searched 

fully the house . Then they brought us back into the 

house . I remember my wife was kissing the hands of the 

British to take the injured to the hospital . About 4 am 

it was . 

20 THE INSPECTOR : I think 

21 A. But I didn ' t -- due to the circumstances I didn ' t ask 

22 Ahmed on that n i ght . 

23 THE INSPECTOR : No . Can we go back --

2 4 A. The following morning Ahmed told me that " I didn ' t pick 

25 up the rifle otherwise the British would have killed me , 
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1 thank God that I didn ' t ." 

2 THE INSPECTOR : The British soldiers say that Ahmed put the 

3 

4 

5 

rifle down and that is ~hy there was no question of 

Ahmed being shot by the British, because he had the 

r i fle but he put i t down and put h i s hands in the air. 

6 A. But Mohammed d i d the same thing, he lift ed his arms i n 

7 the air . 

8 THE INSPECTOR : I ' m talking about Ahmed at the moment . 

9 A . Yes . I remember that Ahmed came down without a rifle . 

10 THE INSPECTOR : Yes . Ahmed came down without a rifle 

11 

12 

because he had put the rifle down when he saw the 

troops . 

13 A. Yes . It was actually Mohammed who told Ahmed to go 

14 

15 

16 

back, these are British soldiers , he was the one to tell 

h im. Because Mohammed saw the British soldiers before 

Ahmed because of the flight of stairs . 

17 THE INSPECTOR : He told him that so Ahmed could put the gun 

18 down. 

19 A. In order for him to come down . 

20 THE INSPECTOR : And put the gun down . 

21 A. I don't know. I remember that Mohammed went up four 

22 

23 

steps and told Ahmed to go back, these are British 

soldiers . 

24 THE INSPECTOR : Right . And he said that before he was shot. 

25 A. By a second -- he to l d ~im to go back . What he meant is 
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1 

2 

3 

4 

that these are British soldiers . I remembered him 

telling him " Don ' t be scared, these are British 

soldiers . " Considering that the British soldiers 

were -- indicate reassurance at that time . 

5 THE INSPECTOR : Al l r ight . Mr Zuboon , I need to ask you to 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

A. 

think very car eful ly about whether Mohammed h ad a r i fle 

in his hands when he was on the stairs . Will you thin k 

very carefully about that . 

I ask you to think -- you will do that for me , will 

you , please? 

I remember exactly that moment when Mohammed -- he told 

Ahmed to go back, not to use fire, not to open fire . So 

from that perspective, for the son not to use t he rifle . 

14 THE INSPECTOR : I am n ot suggesting that there is any 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

2 4 

25 A. 

account wh ich I have received t hat Mohammed used a rifle 

or even pointed a rifle, but that what happened was that 

when he was on the stairs facing down , at that time he 

had a r ifle 1n h is hands and it was whilst he had 

a rifle in his hands , or within seconds of being seen 

with the rifle in his hands , that he was shot . You 

understand that that is what is said by witnesses? Do 

you understand that that is what i s said? You don ' t 

agree wi th it but you understand that that is what is 

being said? 

I wil l deny anything that the witnesses have seen 
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1 because I have seen it myself . He didn ' t have a rifle . 

2 THE INSPECTOR: I just want to be entirely open and fair 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

with you because it is my job to find the facts . And 

I want you to understanc that there is evidence, from 

mor e than one witness , that Mohammed, at the time h e was 

shot , had a r i fl e i n h i s hand . I just want you to k now 

that . I need to make a decision, after I have heard all 

the evidence and considered it, as to what the position 

was . 

So I want you to realise that now is your 

opportunity to help me to come to a conclusion on the 

factsr which is accurate and true . All right? 

A. Understood, understood . I am sure , I ' m sure , sure, 

totally, totally, that Mohammed -- when he was coming 

down the stairs , he d i dn ' t have a rifle l n his hand . 

Total l y sure . Di scussi ng with my wife we were both sure 

that , with my wife , that when he came down he didn ' t 

have a r i fle . 

19 THE INSPECTOR : Okay . We know that -- it ' s agreed between 

20 

21 

22 

you and what I have seen from the officer, Routledge , 

that you had a conversation with him. That is right , 

i s n't i t? 

23 A. Yes . On the same day --

2 4 THE INSPECTOR : On the same evening . 

25 A. We were asking him to rescue the i n jured, to see to it . 
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10 

They handcuffed us and made us -- it was two hours later 

when we had a conversation . 

THE INSPECTOR : I know that, we have seen that . It may have 

been two hours later when you had the conversation . It 

isn ' t that which I want to concentrate on but before we 

move to your conversati on with Major Routledge , I have 

had evidence , and seen evidence, that whilst it took 

some time for the ambulance to arrive, it was not 

a matter of hours . That ' s the evidence that I have 

seen . 

11 THE INTERPRETER : Sorry, ho~ long was it? 

12 THE INSPECTOR: Not a matter of hours . 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

What I want , in fairness , to ask you to reflect on 

is that I have little doubt that the period of time 

after he was shot and the period of time that you had to 

wait coul d have seemed like hours to you , and indeed it 

was probably about 40 minutes or thereabouts . That it 

wasn ' t a matter of hours . But I have in fairness to 

suggest to you that you could have got that wrong, it 

was a horrendous event . 

21 A. No. When they shot Mohammed, they handcuffed us -- they 

22 

23 

2 4 

25 

took us outside, outs i de the house , we were there 

outside the house about an hour or an hour and a half 

until they searched the house . According to what 

I remember my wi fe went out with them outside to show 
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them the bullet holes on the house and she was with them 

about quarter of an hour outside the house . Then she 

went inside . When they found that there was nothing in 

the house, they brought us in, they brought us back to 

the house and it was half an hour or more than half 

an hour in the house , then I saw them take out 

Mohammed ' s body outside the house . 

8 THE INSPECTOR: All right . 

9 A. That took more than two hours, or two hours . 

10 THE INSPECTOR : I will have to return to this topic perhaps 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

later when we have the other evidence prepared . 

I will for the moment turn back to the question of 

the guns in your house . 

In your statement which you made , I think in 

Istanbul , I bel i eve you have seen that your statement 

makes reference to the fact that you say there were no 

weapons in your house and that is what your statement 

says . It says that , as I understand it , both ln Arabic 

and in English . Correct? 

20 MS AL- QURNAWI : If I may, there is no Arabic statement . 

21 THE INSPECTOR : There lS no Arabic statement . 

22 MS AL-QURNAWI: There lS no Arabic statement because when 

23 

2 4 

25 

I enquired of this point with his lawyers , PIL, and they 

said I asked for the Arabic statement , they said there 

was no Arabic statement, they take it -- produce it in 
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English but they read it for him through interpreter in 

Arabic and they then s i gn the English . So there is 

nothing written in Arabic besides the English . 

4 THE INSPECTOR: Thank you . Mr Zuboon , I want to draw this 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 A. 

i nter v iew today to a c l ose quite shortly becau se I think 

we h ave done a great deal and I want to concentrate now 

on this question, that Ms Al - Qurnawi has informed me 

that you say that your statement, so far as it refers to 

there being no weapons i n the house , is wrong . That is 

correct? Please just answer yes or no . 

It was wrong . 

12 THE INSPECTOR: It was wrong . 

13 A. Maybe I didn ' t understand the question at the t ime from 

14 

15 

the interpreter . I may have not understood the question 

from the i nterpreter. 

16 THE INSPECTOR: Yes . 

17 A. Maybe it was referring to other weapons other than the 

18 two rifles . 

19 THE INSPECTOR : Well I must ask you about one part of that 

20 

21 

22 

23 

2 4 

25 

statement which at the moment appears to me to suggest 

that there was no mistake in the interpreter or the 

trans l at i on and I wil l ask Mr 1111111, and Ms Al-Qurnawi 

wi ll have the English i~ front of her , paragraph 31 , and 

I will ask , therefore , for context only, that Mr -

reads the lines of paragraph 31 unt i l I te ll h im to 
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A. 

stop . 

(Interpreter translates) 

Can I just stop there. You have told me this 

afternoon that there were two people on the stairs, 

namely Ahmed and Mohammed, near the bottom. Correct? 

That ' s what you told me this afternoon. 

I ' ve always said that Mohammed and Ahmed were in the 

house, whether it was in Beirut or here. 

9 THE INSPECTOR: No, on the stairs . 

10 A. Mohammed came down, he ~as on the second step . Behind 

11 him was Ahmed who told him to go back . 

12 THE INSPECTOR: Thank you, all right. 

13 A. Even in Beirut I said ttis . 

14 

15 

16 

THE INSPECTOR: Ms Al-Qurnawi , you see the point . I don ' t 

think that I want to say any more for the moment . Do 

you see the point? Ms Al-Qurnawi? 

17 MS AL-QURNAWI : Yes . 

18 THE INSPECTOR: Then go to this next sentence if you would , 

19 

20 

21 

22 

23 

2 4 

25 

Ms Al - Qurnawi . 

(Interpreter translates) 

Now, that seems to me to be you saying, and giving 

an explanation for , that your gun was not in the house 

because, although you had owned one , it had been stolen 

ln a burglary and you had not replaced it . 

What troubles me about that lS that that explanation 
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for not having a gun cannot to me be explained by 

a suggestion that there was some mistake with the 

interpretation or anything else because you were being 

very specific . 

Do you see my point? 

6 A. Yes. 

7 THE INSPECTOR : Can you help me? 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

A. I had a handgun, not a rifle . Because I had two people 

protecting me . After the fall of Saddam the two people 

protecting me left. I had to buy a rifle from Arabs 

outside the c i ty and they brought it to me and I kept 

it. The major said that ''we were told that there were 

ten guns entering t he house '' , I told him that ' s a ll 

I hadr the two . 

15 THE INTERPRETER : Basicall y to sum it up because he said 

16 

17 

18 

a lot , that Mohammed was coming down , he had no guns , 

the major reported that he was an unarmed person , that ' s 

basically the summary . 

19 MS AL- QURNAWI : Sorry , I ' m sorry maybe it ' s difficult to 

20 hear him . I see sometimes translation is not really 

21 very accurate , what Mr Zuboon is saying --

22 THE INSPECTOR: You help, Ms Al - Qurnawi , you know 

23 

2 4 

25 

I appreci ate your help . 

MS AL- QURNAWI : Yes . I mea~ what he ' s saying here , is that 

he h ad hand rifle not -- that ' s what -- by reference to 
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gun , the gun that he was stolen, it was the handgun , not 

the kalashnikov . The kalashnikov he said he bought it 

later on from -- he bou~ht it later on and kept it. 

That ' s the reference in -- he said about four or five 

months before the inci dent . 

But according to Mr Zuboon, the gun is referred to, 

that ' s the handgun that was stolen . 

THE INSPECTOR: Right . So as I understand it , the 

distinction which is being drawn , Ms Al - Qurnawi, is 

a distinction between a gun and a rifle? 

MS AL- QURNAWI: Yes . This is the explanation that Mr Zuboon 

provided re the word " gun" mentioned on his report . 

13 THE INSPECTOR: Yes , I ' ve got that . Ms Al-Qurnawi , could 

14 you go to paragraph 11 . 

15 MS AL-QURNAWI: Okay . 

16 THE INSPECTOR: By way of introduction, Ms Al-Qurnawi , could 

17 

18 

19 

20 

21 

you explain that this is the statement dealing with the 

moment when the troops raided the house , okay? 

Your statement says -- translate, please . 

(Interpreter translates) 

That ' s not what you have told me today . 

22 A. Ahmed was behind Mohammed. The one who came down first 

23 

2 4 

was Mohammed. When the shooting occurred, then Ahmed 

came back after him -- came down after him. 

25 THE INSPECTOR: But in your statement you say it was 
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Mohammed who went up the stairs to see what was 

happening from the balcony . But today you have told me 

that it was Ahmed who went up the stairs to see what was 

happening from the balcony and that Mohammed followed 

h im, whi ch is quite opposite to what you have got i n 

this statement . Is thi s a mistake? 

A. Yes . As I told you , this all took seconds . I remember 

exactly that Ahmed went first and then Mohammed . When 

he saw the Briti sh , he told him to go back . 

10 THE INSPECTOR : I would like to stop now , Ms Al - Qurnawi . 

11 

12 

13 

I wou l d l ike you , please, Ms Al - Qurnawi , to take 

a statement, if you can, from Ahmed . Can you try to do 

that? 

14 MS AL- QURNAWI : Yes , I was planning to do that . 

15 THE INSPECTOR : Thank you . What we now have i n mind , as you 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

2 4 

25 

know , Ms Al- Qurnawi , i s that I would like Mr Zuboon to 

listen to the military witnesses if he would at the 

later occasion that we have set at the end 

of November/beginning of December and we can use that 

occasion to revisit this most unhappy and tragic 

incident . 

I hope t hat Mr Zuboon wil l make himself avai lable to 

listen to that . He will have the freedom, if you 

indicate to me , to tell me more . I want to emphasise 

that at t he moment I am seeking to find the facts a nd i t 
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14 

is not my job at this stage to come to any conclusions 

on the facts. It is my difficult job to wait until 

I have gathered all the evidence and sat down with the 

record and considered it all . 

For t he moment , I think we under stand wher e we a re. 

I wil l endeavour, a n d i ndeed not endeavour, we will 

provide you , for the benefit of Mr Zuboon and Ahmed , and 

I will , if it ' s possible for Fatima to attend as well , 

she is not an eyewitness but I would like her to be 

familiar with what we ' re trying to do, and also of 

course for Mr Zuboon ' s wi fe to be there . Insofar as you 

wish to take a more focused statement from her , 

Ms Al - Qurnawi , dealing with the core issue , then please 

will you do that . 

15 MS AL-QURNAWI: Yes . 

16 THE INSPECTOR: Okay? 

17 MS AL- QURNAWI : Yes . 

18 THE INSPECTOR : What I woul c like t o conclude by sayi ng 1s 

19 

20 

21 

22 

23 

2 4 

25 

that Mr Zuboon should ur.derstand that I ' m not in any 

doubt that this must have been a terrifying occasion . 

And I am not in any doubt that for his brother-in - law to 

have been s hot i n these circumstances must have been 

a terrible a nd long lasting shock to him and his f amily . 

But I am determined not to let the emotion of the 

occasi on divert me from my difficul t t ask of finding t he 
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facts . 

As I have said in writing and I will say again 

todayr I believe there is only one area in which there 

is a dispute of fact which might be said to be at the 

heart of this. That is whether Mohammed and/or Ahmed 

had a kalashnikov in their hand at the time that he was 

shot . 

All right? Anything you would like to say to me , 

Ms Al - Qurnawi? 

10 MS AL- QURNAWI : Will there be a transcript for this 

11 discussion? 

12 THE INSPECTOR: Yes . 

13 

14 

15 

16 

MS AL-QURNAWI : Okay . Just Mr Zuboon wants to announce of 

course he wants to have a copy of this . 

The second point, are we still aiming for 

27 November and 30th? 

17 THE INSPECTOR: Yes . 

18 MS AL-QURNAWI: For the (i naudible) number --

19 THE INSPECTOR : Not so much the first , I hope we can do it 

20 on the two days, on the Friday and the Monday . 

21 MS AL-QURNAWI : We are aiming for 10 o ' clock because it ' s 

22 

23 

2 4 

important, as I said before , Mr Zuboon has a very busy 

schedule and he is between Kuwait and Basra, so to make 

him --

25 THE INSPECTOR: I know it ' s time consuming but we have to 
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get on with it . 10 o ' clock London time . 

Thank you then . 

3 MS AL- QURNAWI : Thank you . 

4 THE INSPECTOR : I am sorry that we have had such a long 

5 sess1on . 

6 A. Cou ld I explain or clarify other matters? 

7 THE INSPECTOR : What , now? 

8 A. Perhaps the judge is no~ tired . 

9 THE INSPECTOR : How much time would you like to take to 

10 explain certain things? 

11 A. The interpreter at the time when the house was rai ded by 

12 the British was the - of Khaled . 

13 He was t h e one who mi sled the British fo r ces . 

14 THE INSPECTOR : Yes . 

15 A. First of all . 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

Second . I thin k that only -- the soldier number 11 

said that " I saw Moharruned with a gun ". That ' s what 

I understand he said . 

Peopl e who came into the house , about ten to 15 

British soldiers . The only person who opened fire if 

his statement is true that Moharruned had a gun , the major 

wouldn ' t h ave chastised him or told him off about 

opening fire. 

24 THE INSPECTOR : I ' m sorry to interrupt but I think -- I want 

25 i n a mome n t to deal with evidence . I wi ll l isten to 
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1 argument and I think it is better to have that when we 

2 have a ll the evi dence . Okay? 

3 A. I know that the evidence is left to you but I just 

4 wan ted to clarify . 

5 THE INSPECTOR : I under stanc . I under stand . We wil l not 

6 l eave i t wher e it is , we will l isten , a n d I will listen , 

7 but I want to proceed as I ' ve indicated . 

8 Thank you . Thank you ve r y much . And thank you , 

9 Ms Al - Qurnawi . 

10 MS AL- QURNAWI : Thank you , bye- bye . 

11 (3 . 48 pm) 

12 (The heari ng concluded) 
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